

76 (V). Communications concerning the status of women

Resolution of 5 August 1947¹

The Economic and Social Council,
Having considered chapter III of the report of the first session of the Commission on the Status of Women concerning communications (document E/281/Rev.1),

Recognizes that, as in the case of the Commission on Human Rights, the Commission on the Status of Women has no power to take any action in regard to any complaints concerning the status of women;

Requests the Secretary-General

(a) To compile a confidential list of communications received concerning the status of women, before each session of the commission, with a brief indication of the substance of each;

(b) To furnish this confidential list to the Commission, in private meeting, without divulging the identity of the authors of the communications;

(c) To enable the members of the Commission, upon request, to consult the originals of communications dealing with the principles relating to the promotion of women's rights in political, economic, civil, social and educational fields;

(d) To inform the writers of all communications concerning the status of women, however addressed, that their communications have been received and duly noted for consideration in accordance with the procedure laid down by the United Nations. Where necessary, the Secretary-General should indicate that the Commission has no power to take any action in regard to any complaint concerning the status of women;

(e) To furnish each Member State not represented on the Commission with a brief indication of the substance of any communication concerning the status of women which refers explicitly to that State or to territories under its jurisdiction, without divulging the identity of the author;

Suggests to the Commission on the Status of Women that it should at each session appoint an *ad hoc* committee to meet shortly before its next session for the purpose of reviewing the confidential list of communications prepared by the Secretary-General under paragraph (a) above and of recommending which of these communications, in original, should in accordance with paragraph (c) above, be made available to members of the Commission on request.

77 (V). Genocide

Resolution of 6 August 1947²

The Economic and Social Council,
Considering the General Assembly resolution No. 96 (I) of 11 December 1946,³ and

¹ See document E/521.

² See document E/522.

³ See Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session, pages 188 and 189.

76 (V). Communications relatives à la condition de la femme

Résolution du 5 août 1947¹

Le Conseil économique et social,
Ayant examiné le chapitre III, relatif aux communications, du rapport de la première session de la Commission de la condition de la femme (document E/281/Rev.1),

Reconnaît, comme dans le cas de la Commission des droits de l'homme, que la Commission de la condition de la femme n'est habilitée à prendre aucune mesure au sujet de réclamations relatives à la condition de la femme;

Prie le Secrétaire général

a) De dresser, avant chaque session de la Commission, une liste confidentielle des communications reçues qui concernent la condition de la femme, comprenant un bref aperçu de la teneur de chaque communication;

b) De communiquer cette liste confidentielle à la Commission, à huis clos, sans divulguer l'identité des auteurs des communications;

c) De permettre aux membres de la Commission, sur leur demande, de consulter les originaux des communications traitant des principes qui sont à la base du respect des droits de la femme dans les domaines politique, économique, civil, social et pédagogique;

d) De faire savoir aux auteurs de toute communication relative à la condition de la femme, sous quelque forme qu'ils l'aient adressée, que leur communication a été reçue et qu'il en a été pris bonne note pour l'examiner selon la procédure fixée par l'Organisation des Nations Unies. Quand il le faudra, le Secrétaire général devra indiquer que la Commission n'est habilitée à prendre aucune mesure au sujet de réclamations relatives à la condition de la femme;

e) De fournir à chaque Etat Membre non représenté à la Commission un bref aperçu de la teneur de toute communication relative à la condition de la femme qui concernerait expressément cet Etat ou les territoires placés sous sa juridiction, cela sans divulguer l'identité de son auteur;

Suggère à la Commission de la condition de la femme de constituer à chaque session un comité spécial, qui se réunirait peu de temps avant la session suivante de la Commission, pour examiner la liste confidentielle de communications dressée par le Secrétaire général conformément à l'alinéa a) ci-dessus et pour indiquer quelles sont celles dont l'original devrait, conformément à l'alinéa c) ci-dessus, être mis à la disposition des membres de la Commission qui en feraient la demande.

77 (V). Le génocide

Résolution du 6 août 1947²

Le Conseil économique et social,
Considérant la résolution No 96 (I) de l'Assemblée générale en date du 11 décembre 1946³, et

¹ Voir le document E/521.

² Voir le document E/522.

³ Voir les Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session, pages 188 et 189.